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Návrh k připomínkám 
 
 
 
Zápis ze zasedání Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové (dále jen „AS LF 
HK“) ze dne 2. 5. 2023 čj.: UKLFHK/282710/2023.  
 
Přítomni: 
prof. MUDr. Lenka Borská, Ph.D. prof. MUDr. Stanislav Mičuda, Ph.D. 
prof. Ing. Zdeněk Fiala, CSc. doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D.  
prof. MUDr. Viktor Chrobok, CSc., Ph.D. MUDr. Olga Rejtarová, Ph.D. 
prof. MUDr. Marian Kacerovský, Ph.D.  doc. MUDr. Miroslav Solař, Ph.D. 
MUDr. Petra Kašparová, Ph.D.  MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D.   
doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. doc. MUDr. Jakub Suchánek, Ph.D.  
prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. prof. MUDr. Jan Vojáček, Ph.D. 
prof. Ing. Jan Kremláček, Ph.D. doc. MUDr. Milan Vošmik, Ph.D. 
doc. MUDr. Otto Kučera, Ph.D. prof. MUDr. Pavel Žák, Ph.D. 
 
MUDr. Jan Duška Kateřina Libusová 
Jakub Kučera Natálie Motyčková 
Matěj Kučera Tereza Staňová 
Marek Kvarda Vojtěch Trmal 
 
Omluveni: 
prof. MUDr. Miloš Broďák, Ph.D. doc. MUDr. Ilja Tachecí, Ph.D. 
doc. MUDr. Filip Gabalec, Ph.D. Jadon Silvestre De Araújo 
MUDr. Eduard Havel, Ph.D. Eliška Hendrychová 
prof. MUDr. Jiří Páral, Ph.D. Alexandros Kouvelas 
prof. MUDr. Pavel Šponer, Ph.D. Filip Vyskočil 
 
 Hosté: 
prof. MUDr. Jiří. Manďák, Ph.D. Ing. Eva Faistová 
doc. Ing. Josef Hanuš, CSc. Ing. Gabriela Hrubecká 
prof. MUDr. Petr Hejna, Ph.D. Mgr. Dagmar Vrběcká, Ph.D. 
doc. MUDr. Iva Sedláková, Ph.D. Moudrá Klára 
Ing. Věra Tlapáková Kristián Lux 
Ing. Jiří Špulák Tomáš Pavelka 
Ing. Iva Frydrychová  
 
 

Ze 36 členů AS LF HK bylo při zahájení přítomno 24 členů AS LF HK (17 
zaměstnanců, 7 studentů). V průběhu jednání se dostavili další 2 členové AS LF HK. 
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1. Zahájení 
 

  Doc. Radocha přivítal všechny přítomné členy AS LF HK, přítomné členy vedení LF 
HK a hosty.  Před zahájením zasedání informoval o žádosti paní proděkanky doc. Sedlákové, 
vystoupit z časových důvodů v úvodu zasedání. Informace z vystoupení je v sekci „Sdělení 
děkana a proděkanů“.  
 
2. Určení skrutátorů 
 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 52/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje jako skrutátory prof. 
Chroboka a T. Staňovou. 
Pro: 22 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 4 
 

Přítomno: 26 
 

Usnesení přijato 

 
 
3. Schválení programu zasedání AS LF HK 

 
Návrh programu: 

 
1. Zahájení  
2. Určení skrutátorů 
3. Schválení programu 2. 5. 2023 
4. Schválení zápisu ze zasedání AS LF HK dne 3. 4. 2023 
5. Návrh Rozvahy příjmů a výdajů LF HK na rok 2023 
6. Rozpočet příspěvku „P“ na dlouhodobé navýšení počtu studentů (tzv. „VL+15“) pro rok 

2023 na LF HK 
7. Návrh postupu pro výpočet limitů neinvestičních prostředků pro pracoviště LF HK na 

kalendářní rok 2023 
8. Mzdové prostředky pro výuku v anglickém jazyce na akademický rok 2023/2024 
9. Podpora protestních akcí pod názvem „Hodina pravdy“ a náprava financování vysokého 

školství 
10. Zřizování a jednání komisí AS LF HK 
11. Sdělení děkana a proděkanů 
12. Informace z RVŠ 
13. Informace z AS UK  
14. Různé 

 
 

Hlasování o  aklamací Usnesení č. 53/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program zasedání AS LF 
HK dne 2. 5. 2023. 
Pro: 21 Proti: 0 Zdrželo se: 5 Přítomno: 26 Usnesení přijato 

 
 
 
4. Kontrola a schválení zápisu z jednání AS LF HK dne 3. 4. 2023 
 

Předsednictvo AS LF HK obdrželo od doc. Slezáka drobné připomínky k návrhu 
zápisu, které byly následně opraveny.   
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Hlasování o  aklamací Usnesení č. 54/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje zápis ze zasedání AS LF HK 
dne 3. 4. 2023. 
Pro: 21 
 

Proti:  Zdrželo se: 5 
 

Přítomno: 26 
 

Usnesení přijato 

 
 

5. Návrh Rozvahy příjmů a výdajů LF HK na rok 2023 
Předkládá: prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D., děkan fakulty                      
Zpracovala: Ing. V. Tlapáková, tajemnice fakulty 
 
  Návrh Rozvahy příjmů a výdajů na rok 2023, tedy rozpočet neinvestičních prostředků 
fakulty, je uveden v přílohách č. 1 a č. 2. Kromě textového dokumentu je přiložena ještě 
shrnující tabulka příjmů a výdajů. 

 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 55/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje Rozvahu příjmů a výdajů LF 
HK na rok 2023 v navrženém znění. 
Pro: 26 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 0 
 

Přítomno: 26 
 

Usnesení přijato 

 
 
6. Rozpočet příspěvku „P“ na dlouhodobé navýšení počtu studentů (tzv. „VL+15“) pro 

rok 2023 na LF HK 
 
Předkládá: prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D., děkan fakulty 
Zpracovala: Ing. V. Tlapáková, tajemnice fakulty 
 
  V návaznosti na Zprávu o realizaci Dlouhodobého finančního opatření k navýšení 
kapacit lékařských fakult za rok 2022, se kterou byl AS LF HK seznámen na zasedání dne 6. 
2. 2023, předkládáme ke schválení návrh rozpočtu na čerpání příspěvku „P“ na dlouhodobé 
navýšení počtu studentů (tzv. „VL + 15“) na rok 2023. Informace jsou obsažené v příloze č. 3. 
Návrh schválilo na svém zasedání kolegium děkana dne 13. 4. 2023. 
 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 56/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje návrh rozpočtu příspěvku 
„P“ na realizaci Dlouhodobého finančního opatření k navýšení kapacit lékařských fakult 
(„VL + 15“) na rok 2023 v předloženém znění.  
Pro: 23 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 3 Přítomno: 26 
 

Usnesení přijato 

 
7. Návrh postupu pro výpočet limitů neinvestičních prostředků pro pracoviště LF HK 

na kalendářní rok 2023 
 

Předkládá: prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D., děkan fakulty                                            
Zpracovala: Ing. V. Tlapáková, tajemnice fakulty 
 
Na rok 2023 navrhujeme na pracoviště rozdělit finanční prostředky ve výši 5 000 000 Kč.  
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Je to stejná částka jako v loňském roce 2022. Vedení fakulty si je vědomo toho, že meziročně 
došlo k nárůstu cen materiálu, zboží a služeb. Na druhé straně bude v roce 2023 většina 
potřeb souvisejících s provozem pracoviště hrazena z celofakultních zdrojů, čímž se sníží 
potřeba pracovišť financovat provozní záležitosti ze svých rozpočtů. 
Schvalování způsobu rozdělení provozních prostředků na pracoviště v loňském roce 
provázela výměna názorů. Dosud však vedení fakulty nebyl předložen konstruktivní námět, 
jak v této otázce postupovat.  
Proto vedení fakulty připravilo k diskusi AS LF HK tři varianty možného postupu 
rozdělení neinvestičních prostředků na pracoviště.  
 
Všechny tři varianty pracují s následujícími předpoklady: 
 a) zvýhodnění pracovišť s DSP o 10 000 Kč/studenta (ANO/NE) 
 b) rozpočítání zbývající částky dle výukové zátěže (ANO, ve všech variantách se počítá se  
     zachováním tohoto principu), 
     následný přepočet prostředků koeficientem 1,3 a úprava u Ústavu jazyků (ANO/NE). 
 
Popis předpokladů: 
Ad a) Problematika zachování zvýhodnění pracovišť s výukou studentů DSP 
Promítnout do výpočtu limitu finančních prostředků podporu pracovišť s výukou studentů 
DSP na základě počtu studentů na pracovišti, kteří studují nejdéle čtyři roky od termínu 
zahájení studia doktorského programu. Na jednoho takového studenta přidělit stejně jako 
v roce 2022 částku 10 000 Kč.  
Po zjištění částky na podporu pracovišť s výukou doktorského studijního programu a jejím 
odečtení od celkového limitu rozpočítat zbývající finanční prostředky dle bodu b). 
 
Ad b) Problematika zachování zvýhodnění pracovišť koeficientem 1,3 a krácení podílu 
Ústavu jazyků. 
Rozdělit částku na pracoviště dle výukové zátěže v českém i anglickém jazyce*). Z výsledné 
částky pro jednotlivá pracoviště následně u teoretických pracovišť částky navýšit 
koeficientem 1,3 s tím, že o tento rozdíl bude poměrným způsobem snížen rozpočet 
klinických pracovišť.  
Dále Ústavu jazyků zkrátit výsledný podíl na rozpočtu o 30 % (z toho důvodu, že na 
pracovišti není prováděn výzkum a vývoj ??). Takto vzniklý rozdíl poměrně rozdělit mezi 
ostatní pracoviště bez ohledu na skutečnost, zda se jedná o teoretický ústav nebo klinické 
pracoviště. 
 
*) Výpočet podle výukové zátěže provést dle rozpočtových skutečností k 31. 10. předchozího 
roku následujícím způsobem: 

• hodiny přednášek a cvičení na českou výuku a výuku zahraničních studentů budou 
přepočteny příslušnými koeficienty náročnosti výuky, 

• částka určená na výukovou zátěž bude rozdělena na celkový objem přepočtených 
hodin přednášek a cvičení, 

• částka připadající na celkový počet hodin cvičení bude dále rozdělena v závislosti na 
počtu studentů (studentohodina). 
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Varianty se liší v tom, zda navrhují pravidla uvedená v bodech a) a b) zachovat či zda 
navrhují pravidla zrušit.  
VARIANTA 1:  
a) zvýhodnění DSP ……………………………………………. ANO, zachovat 
b) přepočet koeficientem 1,3 a úpravu Ústavu jazyků …………ANO, zachovat 
 
VARIANTA 2:  
a) zvýhodnění DSP ……………………………………………. ANO, zachovat 
b) přepočet koeficientem 1,3 a úpravu Ústavu jazyků …………NE, zrušit 
 
VARIANTA 3: 
a) zvýhodnění DSP ……………………………………………. NE, zrušit 
b) přepočet koeficientem 1,3 a úpravu Ústavu jazyků …………NE, zrušit 
 
Pro užití limitu neinvestičních výdajů pracovišť LF dále platí obecná pravidla: 
Finanční prostředky jsou určeny na úhradu materiálových výdajů, drobného dlouhodobého 
majetku, služeb, cestovného apod. včetně DPH. Při čerpání přidělených zdrojů je nutné 
dodržovat vnitřní pokyny fakulty, a to zejména s ohledem na zákon o zadávání veřejných 
zakázek, zásady hospodárnosti a účelovosti v souladu se zákonem o finanční kontrole a další 
vnitřní předpisy. Celkový rozpočet je nepřekročitelný a za jeho dodržení odpovídají vedoucí 
ústavů, klinik, kateder a ostatních pracovišť. Při překročení limitu čerpaných prostředků bude 
o stejnou částku krácen příděl v následujícím kalendářním roce. 
V případech, kdy přidělený limit finančních prostředků nebude čerpán v plné výši a jeho 
nevyčerpaný zůstatek činí nejméně 20 000 Kč včetně, může vedoucí pracoviště požádat o 
přepočet a převedení 70 % ušetřeného limitu na investiční prostředky, a to nejpozději do 30. 
11. 2022. Pokud nebude tato žádost předložena, nedočerpané neinvestiční prostředky budou 
použity k pokrytí celofakultních výdajů bez náhrady stejně jako nevyčerpané neinvestiční 
prostředky do výše 20 000 Kč včetně. Investiční prostředky, pokud nejsou čerpány, pak 
přecházejí v nezměněné výši z roku na rok. Čerpání investičních prostředků je v pravomoci 
daného pracoviště s ohledem na strategické cíle fakulty, podmínkou je však schválení žádosti 
obsahující podrobný popis investičního záměru Akademickým senátem LF HK ve 
stanoveném termínu.   
 
Diskuse: 
Tajemnice spolu s vedoucí Ekonomického oddělení děkanátu Ing. Frydrychovou komentovaly 
podrobnou tabulku k postupu pro výpočet limitů neinvestičních prostředků mezi pracovišti LF 
HK z roku 2022 (Ústav jazyků, Ústav nelékařských studií, Katedra interních oborů).  
Doc. Solař přítomné seznámil se stanoviskem Ekonomické komise akademického senátu. 
Členové doporučují zachovat variantu č. 1 s tím, že jedním z prvních úkolů ekonomické 
komise by měla být revize stávajícího dělení NIP mezi pracoviště s ohledem na objem výuky 
+zbytné a nezbytné výdaje. Dle výsledku analýzy se poté může zvážit, zda navrhnout změnu 
systému dělení NIP, či nikoliv.  
Děkan fakulty uvítal tuto aktivitu a upozornil na složitost výuky ve FN HK a na LF HK a na 
rozdílné finanční zabezpečení jednotlivých typů výuky.  
Doc. Radocha požádal, zda by tato analýza mohla být vyhotovena do podzimu tohoto roku. 
 
Došlo k hlasování o výběru varianty, o které se bude následně hlasovat.  
Varianta č. 1 obdržela 24 hlasů, varianta č. 2 obdržela 2 hlasy, varianta č. 3 neobdržela 
žádný hlas. Následně se tedy hlasovalo o schválení varianty č. 1. 
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Hlasování o  aklamací Usnesení č. 57/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové doporučuje postupovat při výpočtu 
limitů neinvestičních prostředků pro pracoviště LF HK na rok 2023 dle varianty 1. 
Pro: 25 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 1 
 

Přítomno: 26 
 

Usnesení přijato 

 
 
8. Mzdové prostředky pro výuku v anglickém jazyce na akademický rok 2023/2024 

 
Předkládá:  prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D., děkan fakulty                                            
Zpracovala: Ing. V. Tlapáková, tajemnice fakulty 
 
Za výuku vedenou v anglickém jazyce jsou vypláceny vyučujícím nad rámec jejich mzdy za 
odpracovanou dobu odměny za výuku v angličtině. Pro AR 2023/2024 vzhledem ke klesající 
tendenci příjmů z této výuky navrhujeme vyplácení odměn ve stejné výši jako v předchozích 
letech:  

 
Přednáška    600,- Kč za jednu hodinu 
Cvičení    300,- Kč za jednu hodinu x koeficient => max. 15 studentů 

ve skupině 
Zkouška    300,- Kč  za jednoho studenta 
Státní zkouška 1 000,- Kč za jednoho studenta 
Praxe            250,- Kč za jednu hodinu pro 1 učitele => max. 5 studentů 

na 1 učitele a 3 hodiny denně 
Praxe 5. ročník stomatologie 750,- Kč na 1 studenta a 1 týden 
Praxe 6. ročník všeobecný  750,- Kč na 1 studenta a 1 týden 
Odvody na sociální a zdravotní pojištění včetně tvorby sociálního fondu činí 35,8 %.  
 
Diskuse: 
Vedoucí Personálního oddělení děkanátu Ing. Hrubecká okomentovala předloženou tabulku 
s hodinovou odměnou za výuku v AJ (rozdělení za přednášku a za cvičení). Hodinou se rozumí 
45 minut. Do diskuse ohledně této odměny, zda je nárokovaná, zda ji musí dotyčný obdržet, 
tedy zda ji musí vedoucí pracoviště vykázat se zapojili doc. Suchánek, děkan fakulty, prof. 
Fiala, prof. Vojáček, doc. Kučera (neproplácí jen v případně, že výuka neproběhne). 
Tajemnice fakulty sdělila, že je vypracovaná metodika a postup při vyplácení těchto odměn, 
za návrh na vyplácení odměn je odpovědný vedoucí pracoviště, kontrolu provádí proděkan 
prof. Rudolf a pracovnice personálního oddělení toto respektují.  
 
 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 58/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje návrh postupu pro výplatu 
odměn za výuku v anglickém jazyce na akademický rok 2023/2024 v předloženém znění. 
Pro: 24 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 0 
 

Přítomno: 24 
 

Usnesení přijato 
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9. Podpora protestních akcí pod názvem „Hodina pravdy“ a náprava financování 
vysokého školství 

 
Předkládá:  prof. RNDr. J. Krejsek – člen AS LF HK a AS UK 
 
  Prof. Krejsek na minulém zasedání AS LF HK informoval o vystoupení senátorky za 
Filozofickou fakultu UK Mgr. BcA. P. Slížková, PgDip na zasedání AS UK ohledně protestní 
akce organizované na této fakultě a na dalších univerzitách, která uskutečnila dne 28.3.2023 
na Den učitelů pod označením „Hodina pravdy“. Cílem protestní akce bylo upozornit na 
podfinancování humanitních oborů, které se výrazně projevuje jako důsledek dlouhodobě 
klesajících výdajů státu na financování vysokého školství. Prof. Krejsek zaslal na toto téma 
dopis na předsednictvo AS UK (emailem bude rozeslán i na členy AS LF HK) a navrhl, aby 
se i členové AS LF HK k této problematice vyjádřili případným usnesením, které je 
předloženo níže. 
 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 59/2023 
Akademický senát LF HK se jednoznačně staví za požadavky humanitních fakult několika 
univerzit ČR, včetně UK, které byly prezentovány na protestních akcích 28.3.2023 pod 
názvem „Hodina pravdy“.  
Financování vysokého školství státem má klesající trend. Podle analýzy RVŠ pokleslo 
financování VŠ za 10 let z 0,55 % na 0,45 % HDP. Problémem není, podle názoru AS LF 
HK, míra vnitřního přerozdělení finančních zdrojů na univerzitách. Problémem není ani 
práce samosprávných akademických zastupitelstev, tj. Akademických senátů, jejichž 
rozhodnutí alokuje státem přidělené zdroje na součásti univerzit a rozděluje je i v rámci 
součástí, jak je představiteli vlády účelově komunikováno.  
Pokud nebudou v dohledné době ze strany vlády učiněny kroky k nápravě financování 
vysokého školství, zváží AS LF HK možnost protestních akcí.  
Pro: 21 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 3 
 

Přítomno: 24 
 

Usnesení přijato 

 
Schválení tohoto usnesení bude spolu se zněním usnesení zveřejněno na webu fakulty. 
 
 
10. Zřizování a jednání komisí AS LF HK 
 
Předkládá:  předsednictvo AS LF HK 
 
  Předsednictvo předkládá (v příloze č. 4) ke schválení pravidla ke zřizování a jednání 
komisí AS LF HK. 
 
 
Hlasování o  aklamací usnesení č. 60/2023 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje pravidla ke zřizování a 
jednání komisí AS LF HK. 
Pro: 22 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 2 
 

Přítomno: 24 
 

Usnesení přijato 
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11. Sdělení děkana a proděkanů LF HK 
 
prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D., děkan 

- Sdělil, že je rád za vznik komisí akademického senátu, které mají svůj smysl a ulehčí 
tak práci a orientaci v daném tématu i ostatním členům senátu. Vyzval také k zapojení 
se přítomných do spolupráce s proděkany, kdy svými znalostmi a zkušenostmi mohou 
přispět v jejich agendách.  

- MEPHARED – probíhají zásadní jednání děkanů LF HK a FaF s rektorátem UK, 
s MŠMT, Úřadem vlády ČR o financování projektu a navýšení dotace. Probíhá 
příprava jednání s novým ministrem školství, mládeže a tělovýchovy - prof. JUDr. 
Vladimír Balaš, CSc. podal demisi. Novým ministrem se má stát doc. PhDr. Mikuláš 
Bek, Ph.D. (bývalý rektor Masarykovy univerzity). Probíhají jednání s architekty o 
možných úsporách.  

- Na UK se diskutuje o návrzích nových principů rozdělení finančních prostředků a 
změnách koeficientů náročnosti studia. 

- Do 9.5.2023 se připomínkují návrhy nových principů hodnocení vědy na UK.  
- Sdělil, že dne 3. května 2023 se od 9.00 hodin v budově fakulty, ul. Šimkova 870, 

uskuteční cvičení složek IZS s názvem „AKTIVNÍ ÚTOČNÍK 2023“. 
Diskuse: prof. Borská poznamenala, že v budově není centrální rozhlas, který by 
případně varoval všechny zaměstnance o hrozícím nebezpečí, ani není zavedený 
systém, který by varoval zasláním sms na mobilní zařízení. Tajemnice sdělila, že z celé 
akce bude vypracována zpráva, která bude sloužit pro případná bezpečnostní opatření 
v budově. Prof. Hejna se s přítomnými podělil o zkušenost ze Slovenska, kde se díky 
všímavosti studentů neuskutečnil teroristický čin na jedné z fakult. Apeloval 
k ostražitosti k případným projevům agrese.  

 
doc. MUDr. Iva Sedláková, Ph.D., proděkanka pro koncepci a kvalitu výuky 

- Prezentovala přítomným hodnocení výuky studenty 1. až 4. ročníků. Celková 
návratnost 76 % dotazníků (celkem se vrátilo 656 vyplněných dotazníků). Dotazy, 
které směřovaly na studenty: 

o Celkové hodnocení organizace výuky 
o Celkové hodnocení výuky dle předmětů 
o Adekvátnost délky předmětů v ročníku 
o Co Vám nejvíce ve výuce vyhovovalo 
o Co by mělo být ve výuce daného ročníku jinak 
o Připomínky k výuce na LF HK – obecně 

- 19.4.2023 se sešla se členy Studijní komise AS. 
- 10.5.2023 se uskuteční v budově Na Hradě jednodenní Seminář pedagogických 

dovedností pro klinické lékaře.  
- 29.5.2023 proběhne workshop Testování ve vysokoškolské výuce pro přednosty a 

lékaře připravující testy ve vnitřním lékařství cíleně pro Katedru interních oborů i 
s další domluvenou podporou MUDr. Martina Vejražky, Ph.D. a RNDr. Čestmíra 
Štuky, Ph.D.  

 
doc. Ing. Josef Hanuš, CSc., proděkan pro rozvoj a informatiku 

- Informoval o stavu řešení projektů z výzev OP VVV. Dne 18. 4. 2023 byla schválena 
2. Zpráva o udržitelnosti projektu NÁBYTEČEK MRR - PRSP na UK - 
CZ.02.2.67/0.0/0.0/17_044/0008561. 

- Informoval o stavu přípravy a řešení projektů nového programovacího období (NPO, 
OP JAK, PPSŘ). Řídícím orgánem bude vyhlášena výzva do projektu na podporu 
excelentního výzkumu ve společenských a humanitních vědách (tzv. výzva „SHUV“) 
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v rámci OP JAK. Pro LF HK relevantní je spoluřešitelství v rámci oborů dle FORD 5 
a 6. 

- Informoval o tom, že z technických a organizačních důvodů je vybraným 
zaměstnancům (sekretářky, vedoucí pracovišť) ve FN HK dočasně instalován 
individuální přístup do systému EIS. 

 
prof. MUDr. Petr Hejna, Ph.D., proděkan pro vědeckou činnost  

- Celkem čtyři nepodpořené projekty z vnitřní grantové soutěže UK (GA UK) 
nominovány k institucionálnímu financování v rámci fakultní soutěže „Startovací“ 
projekty – program Cooperatio. 

- Interní pravidla a incentiva pro podporu aplikací vědeckých grantů na LF HK – 
program Cooperatio. 

- Informoval o nových indikátorech vědeckého výkonu na UK. 
 
Ing. Věra Tlapáková, MBA, tajemnice fakulty 

- Sdělila, že na příštím zasedání bude senátu předložena Výroční zpráva o činnosti LF 
HK za rok 2022, Výroční zpráva o hospodaření LF HK za rok 2022 a plán investic na 
rok 2023. 

 
12. Informace z RVŠ 
prof. MUDr. Lenka Borská, Ph.D. 

- Informovala o tom, že 20. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se konalo dne 
20.4.2023. Mimo jiné předsednictvo přijalo tato usnesení: 

o Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí aktualizaci analýzy mezd 
ve vysokém školství za rok 2022, která potvrdila negativní vývoj v této oblasti. 

o Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje závěry ze společného jednání 
komisí strategické a ekonomické ke strategickým opatřením ve vysokém 
školství a konstatuje, že hovořit o nutnosti přijetí nových strategických úvah 
rozvoje škol a systému bude možné až na základě vyřešení dlouhodobého, 
nekoncepčního a vysoce rizikového stavu podfinancování vysokého školství. 
Podporuje snahy o navýšení procenta podílu financování VŠ na HDP na 
úroveň srovnatelnou s rozvinutými zeměmi EU a zdůrazňuje, že je nutné 
hovořit o podfinancování vysokého školství jako celku, nikoliv pouze o jeho 
jednotlivých segmentech, kde se podfinancování mzdové oblasti ve srovnání s 
vysokoškolsky vzdělanými zaměstnanci v republice, včetně regionálního 
školství, projevuje s nejtvrdšími dopady. Řešení dofinancování 
vysokoškolského veřejného sektoru považuje za prvotní a nezastupitelnou 
nutnost dalších možných úvah v současné době nejen rozvoje, ale už i pouhého 
udržení systému vysokoškolského vzdělávání v ČR. Okamžité řešení již v 
rámci roku 2023 a prioritně systémové řešení ve státním rozpočtu 2024 a 
střednědobém výhledu dofinancování je kruciální, nepodkročitelná podmínka 
pokračující mezinárodní konkurenceschopnosti ČR. 

o Předsednictvo Rady vysokých škol přijímá návrh Komise pro strategie a rozvoj 
na uspořádání konference zaměřené na řešení zásadních otázek rozvoje VŠ, 
jejich úlohy v oblasti vzdělávání a tvůrčích činností, postavení 
vysokoškolského pedagoga atd., s cílem významně se podílet na formulování 
věcného záměru avizovaného nového vysokoškolského zákona, na podzim – 
ve vhodném termínu, nejlépe září 2023, s využitím možnosti uspořádat ji s 
projednanou podporou na VUT v Brně. 
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13. Informace z AS UK 
MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D., Tomáš Pavelka 

- Zasedání AS UK se uskutečnilo 28. dubna 2023.  
- JM rektorka informovala:  

o o probíhajících schůzkách na MŠMT, kde opakovaně a jednoznačně zaznívá, 
že VŠ jsou doopravdy podfinancované.  

o o tom, že bude kandidovat v konferenci rektorů na předsedkyni. 
o o připravující se novele zákona o VŠ, zde zazněly připomínky o zvýšení 

nákladů na reformu PhD studia.  
o o financování humanitně společenských oborů a o microcredentials. 
o o probíhajícím kurzu od Prague AI, elements of AI. Kurz je pro studenty a 

zaměstnance UK zdarma a představuje výbornou příležitost pro studentskou i 
akademickou obci se dozvědět více o AI a být informován.  
https://course.elementsofai.com/cs/.  

o že, v minulém měsíci též došlo k založení dobrovolnického centra UK, kde se 
studenti mohou zapojit v dobrovolnických aktivitách. 

- AS UK mimo jiné schválil: 
o Návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK na rok 2023 a střednědobý 

výhled UK na roky 2024 a 2025 a doporučil jej předložit Správní radě UK ke 
schválení.  

o Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2023 a doporučil jej předložit Správní 
radě UK ke schválení.  

- Zpráva ze studijní komise AS UK:  
o Dlouze se řešil "Řád pro zajišťování zpětné vazby od uchazečů, studentů a 

absolventů UK", který prochází úpravami a bylo k němu dost připomínek z 
legislativních oddělení mnoha fakult (i od nás z LFHK). O návrhu se 
nehlasovalo, má být ve finální verzi předkládán studijní komisi na příštím 
zasedání AS UK.  

o Paní prorektorka pro studijní záležitosti doc. RNDr Martínková, Ph.D. 
informovala o zvýšení poplatku u doktorských studijních programů 
(cizojazyčných). Nynější nulová hodnota se zvýšila na 1.000,- Kč kvůli pokrytí 
administrativních nákladů.  

 
14. Různé 
 
Problémy při absolvování zkoušky z předmětu Neurologie 
doc. MUDr. Jakub Suchánek, Ph.D., Kateřina Libusová, Tomáš Pavelka 

- z důvodu problémů při absolvování zkoušky z předmětu Neurologie dojde ke schůzce 
děkana fakulty, vedení Neurologické kliniky a proděkana prof. Rudolfa.  

 
Financování projektu Mephared 2 
doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. 

- Podpořil by vedení fakulty při jeho snaze zajistit financování projektu Mephared 2 i za 
cenu zadlužení se. 

děkan fakulty 
- Problematická situace ohledně spoluúčasti UK na financování projektu, děkan bude 

iniciovat jednání obou akademických senátu LF HK a FaF UK s vedením UK.  
prof. Ing. Jan Kremláček, Ph.D. 

- Navrhnul alternativní řešení financování projektu „symbolickou sbírku“ mezi 
zaměstnanci.  

 

https://course.elementsofai.com/cs/
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prof. MUDr. Pavel Žák, Ph.D. 
- Nutně zvýšit zapojení politiků do této problematiky.   

děkan fakulty 
- Jednání s politiky probíhají na všech možných úrovních.  

 
 
 
 
 
Zasedání skončilo v 17.20 hodin. 
 
 
 
Příští zasedání AS LF HK se uskuteční dne 5. 6. 2023 ve 14.30 hodin ve II. posluchárně. 
 
 
 doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D., v.r. 

předseda AS LF HK 
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Seznam usnesení přijatých na zasedání 
Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové 

dne 2. 5. 2023 
 
Usnesení č. Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové se usnesl: 
52/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje jako skrutátory 

prof. Chroboka a T. Staňovou. 
53/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program 

zasedání AS LF HK dne 2. 5. 2023. 
54/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje zápis ze 

zasedání AS LF HK dne 3. 4. 2023. 
55/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje Rozvahu příjmů 

a výdajů LF HK na rok 2023 v navrženém znění. 
56/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje návrh rozpočtu 

příspěvku „P“ na realizaci Dlouhodobého finančního opatření k navýšení kapacit 
lékařských fakult („VL + 15“) na rok 2023 v předloženém znění. 

57/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové doporučuje postupovat při 
výpočtu limitů neinvestičních prostředků pro pracoviště LF HK na rok 2023 dle 
varianty 1. 

58/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje návrh postupu 
pro výplatu odměn za výuku v anglickém jazyce na akademický rok 2023/2024 
v předloženém znění. 

59/2023 Akademický senát LF HK se jednoznačně staví za požadavky humanitních 
fakult několika univerzit ČR, včetně UK, které byly prezentovány na protestních 
akcích 28.3.2023 pod názvem „Hodina pravdy“.  
Financování vysokého školství státem má klesající trend. Podle analýzy RVŠ 
pokleslo financování VŠ za 10 let z 0,55 % na 0,45 % HDP. Problémem není, 
podle názoru AS LF HK, míra vnitřního přerozdělení finančních zdrojů na 
univerzitách. Problémem není ani práce samosprávných akademických 
zastupitelstev, tj. Akademických senátů, jejichž rozhodnutí alokuje státem 
přidělené zdroje na součásti univerzit a rozděluje je i v rámci součástí, jak je 
představiteli vlády účelově komunikováno.  
Pokud nebudou v dohledné době ze strany vlády učiněny kroky k nápravě 
financování vysokého školství, zváží AS LF HK možnost protestních akcí. 

60/2023 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje pravidla ke 
zřizování a jednání komisí AS LF HK. 
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List of the approved resolutions  
by the Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové 

2nd May 2023 
 

Resolution No. The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové has 
adopted the resolutions below: 

52/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
of prof. Chrobok and the student T. Staňová as the tellers. 

53/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the meeting programme on 2nd May 2023. 

54/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the meeting records from 3rd April 2023. 

55/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the Income and Expenditure Balance Sheet of the Faculty of Medicine in 
Hradec Králové for 2023 as proposed. 

56/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the draft budget of the "P" contribution for the implementation of the Long-
Term Financial Measure to Increase the Capacity of Faculties of Medicine 
("VL + 15") for 2023 as submitted. 

57/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové 
recommends proceeding to calculate the limits of the non-investment funds for 
the Faculty of Medicine in Hradec Králové for 2023 according to variant 1. 

58/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the proposed procedure for the payment of remuneration for teaching in the 
English program for the academic year 2023/2024 as presented. 

59/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové 
unequivocally supports the demands of the Faculties of Humanities at several 
universities in the Czech Republic, including Charles University, which were 
presented at protest events on March 28, 2023, under the title "The Hour of 
Truth". 
State financing of higher education has been a downward trend. According 
to the Council of Higher Education Institutions analysis, the financing of 
higher education institutions has decreased from 0.55% to 0.45% of GDP in 10 
years. In the opinion of the Academic Senate of the Faculty of Medicine in 
Hradec Králové, the problem is not the degree of internal redistribution of 
financial resources at the universities nor the work of self-governing academic 
councils, i.e., Academic Senates, whose decisions distribute the state-allocated 
resources to university workplaces and within the workplaces, as is 
purposefully communicated by the government representatives. 
If the government does not take steps to remedy the financing of higher 
education in the foreseeable future, the Academic Senate of the Faculty of 
Medicine in Hradec Králové will consider the possibility of protest actions. 

60/2023 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves 
the rules for the establishment and proceedings of the committees of the 
Faculty of Medicine. 
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